
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

2. september 2024 

Sagsnr.: 24/27871  

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Sofie Lippert (SF) har den 27. august 2024 stillet 

spørgsmål nr. S 1186, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 1186: 

Vil regeringen i de nye taxameterjusteringer sikre en permanentgørelse af 

det midlertidige taxameterløft, som blev indført med finansloven for 2021 

og udløber ved udgangen af 2024, så ungdomsuddannelserne, herunder 

gymnasier og erhvervsskoler, fortsat kan opretholde det nuværende kvali-

tetsniveau? 

Svar: 

Regeringen har en klar ambition om at sikre ungdomsuddannelser af høj 

kvalitet til unge i hele landet. For at det kan lade sig gøre, er det blandt 

andet afgørende, at økonomien følger med.  

Derfor er jeg også glad for, at vi i regeringen på finanslovsforslaget for 

2025 har prioriteret ca. 360 mio. kr. årligt til at permanentgøre det midler-

tidige taxameterløft, som ellers stod til at bortfalde ved udgangen af 

2024.  

Det betyder, at alene i 2025 afsætter regeringen 240,1 mio. kr. til de gym-

nasiale uddannelser, 87,6 mio. kr. til erhvervsuddannelser og 31,0 mio. kr. 

til de almene voksenuddannelser. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt

Børne- og Undervisningsudvalget 2023-24
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